
Folketingets Kommunaludvalg har den 3. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 55 (Alm. del) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed 
besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 55:
"Ministeren bedes redegøre for, hvordan ministeren har beregnet det økono-
miske omfang af tilbagebetalingen af for meget betalt ejendomsskat, jf. pres-
semeddelelsen "Grundejere får for meget betalt skat tilbage" (L 65 - bilag 9)."

Svar:
Som det fremgår af pressemeddelelsen udsendt fra Indenrigs- og sundheds-
ministeriet den 2. december 2010 har det endnu ikke været muligt at opklare 
det økonomiske omfang af de tilbagebetalinger, som kommunerne nu skal fo-
retage, men det vurderes at dreje sig om et betydeligt beløb. I pressemedde-
lelsen nævnes det endvidere, at det kan dreje sig om 1 mia. kr. eller mere.

Skønnet på 1 mia. kr. er foretaget af Skatteministeriet, der har oplyst, at det er 
behæftet med meget stor usikkerhed, idet det udelukkende angiver en størrel-
sesorden for tilbagebetalingerne. Det er vanskeligt at foretage et mere præcist 
skøn, fordi det kommunale ESR-system på KMD på nuværende tidspunkt kun 
er i stand til at beregne, hvad den afgiftspligtige grundværdi skal være efter 
den hidtidige forkerte praksis. Systemet er med andre ord ikke programmet til 
også at kunne beregne, hvad den afgiftspligtige grundværdi skal være efter 
den korrekte fortolkning af den nugældende § 1, stk. 5 i lov om kommunal 
ejendomsskat.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Søren H. Thomsen
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